

SPECIAL TRAINS

Mr. Masson (Soulanges) moved for a statement of the money paid to the Grand Trunk and St. Lawrence & Ottawa Railways for special cars and trains—Carried.

EXCISE SEIZURES

Mr. Jones (Leeds and Grenville) moved for an address for a return of the amount received by Alfred Brunell and other officers for seizures in connection with the Inland Revenue Department, since January, 1866—Carried.

Mr. Morris said information had already been given in the return laid before the House last session, and a further statement was now being prepared to bring it down at a later date.

Motion carried.

UNIFORM CURRENCY

Mr. Savary moved for the production of further correspondence, etc., on the subject of uniform currency between different commercial nations, etc.

Mr. Mackenzie asked if the hon. member for Digby was right in saying that the Currency Bill would not be proceeded with. Surely after the assurance of the Government, at the beginning of the session, that the Banking and Currency Bills were all to be proceeded with, he thought it altogether too bad that the Ministry should be compelled to drop that Bill also.

Hon. Sir Francis Hincks—The resolutions still stand on the orders.

Hon. Sir George-É. Cartier said the hon. member for Lambton should give his sympathy to the Bills when they were alive, and not reserve it till after they were deceased.

Mr. Mackenzie gave his sympathy to every person or thing in distress, (laughter). He could almost sympathize with the Government in their distress at the present time if it was at all possible. Next to the humiliation that their Bills had suffered in that House, the Government had experienced themselves the greatest of all possible humiliation, (hear). He did not like to see a Bill submitted to any humiliation whatever. The hon. gentlemen might thank themselves for the announcement that they would stake their existence on it, and then they abandoned it.

[**Mr. Masson (Soulanges)**—**M. Masson (Soulanges)**.]

TRAINS SPÉCIAUX

M. Masson (Soulanges) demande l'état des sommes payées à la Compagnie du Grand-Tronc de chemin de fer du Canada et à la Compagnie du St-Laurent et de l'Outaouais pour des chars et trains spéciaux—Motion adoptée.

SAISIES

M. Jones (Leeds et Grenville) propose que soit déposé un état des sommes reçues par Alfred Brunell et par les autres fonctionnaires pour les saisies relatives au ministère du Revenu intérieur, depuis le mois de janvier 1866—Motion adoptée.

M. Morris dit que les renseignements ont déjà été donnés dans le dossier déposé devant la Chambre, à la dernière session, et qu'un autre relevé est en préparation et doit être déposé à une date ultérieure.

La motion est adoptée.

SYSTÈME MONÉTAIRE UNIFORME

M. Savary propose le dépôt de toute nouvelle correspondance etc., au sujet de l'uniformisation des unités monétaires entre les diverses nations commerciales.

M. Mackenzie demande si l'honorable député de Digby a raison de dire que le Bill sur la monnaie sera retiré. Après l'assurance donnée par le Gouvernement, au début de la session, que le Bill relatif aux banques et le Bill sur la monnaie allaient être étudiés, il pense qu'il serait dommage que le ministère soit contraint de retirer aussi ce Bill.

L'honorable **sir Francis Hincks** rappelle que les résolutions demeurent toujours à l'ordre du jour.

L'honorable **sir George-É. Cartier** dit que l'honorable député de Lambton devrait faire preuve de sympathie à l'égard des Bills pendant qu'ils sont à l'étude et non pas attendre qu'ils aient été rejetés pour manifester sa sympathie.

M. Mackenzie témoigne de la sympathie à toute personne ou à toute chose en détresse. (Rires.) Il en témoignerait également aux membres du Gouvernement, à l'heure présente, si cela était possible. En plus de l'humiliation qu'ont subie leurs Bills en Chambre, les députés ont vécu la plus grande humiliation possible. (Bravo!) Toutefois, il n'aime pas voir un Bill soumis à quelque humiliation que ce soit. Les honorables messieurs peuvent se féliciter d'avoir annoncé qu'avec ce Bill, ils joueraient leur tête, pour décider, ensuite, de le retirer.